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Indre By Lokaludvalg drøftede i sit møde den 7. april 2022 projektet for et 

parkeringsanlæg under Dantes Plads. Vi har følgende spørgsmål og bemærkninger: 

 

1. Lokaludvalget har fra den lokale beboerforening fået oplysning om 

grundvandsforholdene i området. Hvordan vil grundvandsforholdene dels 

påvirke byggeriet af et parkeringsanlæg under Dantes Plads og dels påvirke 

de omkringliggende ejendomme, mens byggeriet står på? 

 

2. Lokaludvalget beder om oplysning om de øvrige miljøkonsekvenser af et 

eventuelt byggeri af et parkeringsanlæg under Dantes Plads. 

 

3. Er der sket ændringer i forudsætningerne for de politiske beslutninger, der 

førte til, at der er givet tilladelse til et parkeringsanlæg under Dantes Plads? 

I givet fald: Hvad har ændret sig? 

 

4. Er Nationalmuseet blevet hørt undervejs i processen frem mod de politiske 

beslutninger, der førte til, at der er givet tilladelse til et parkeringsanlæg 

under Dantes Plads?  

I givet fald: Blev politikerne orienteret om høringssvaret fra 

Nationalmuseet?  

Jeg beder om at få en kopi af høringsbrevet til Nationalmuseet og af 

Nationalmuseets høringssvar. 

 

5. Den lokale beboerforening er bekymret for, hvordan byggeriet af et 

parkeringsanlæg under Dantes Plads påvirker de omkringliggende 

ejendomme. Kan kommunen eller ejendomsejere kræve sikkerhedsstillelse 

af Q Park i forhold til eventuelle skader på omkringliggende ejendomme i 

forbindelse med byggeriet?  

 

6. Kan kommunen blive stillet ansvar for skader på omkringliggende 

ejendomme som følge af etablering og drift af et parkeringsanlæg under 

Dantes Plads? Vi tænker især på en situation, hvor Q Park ikke kan leve op 

til sit ansvar. 

 

 

 



7. Hvor vil jord, som skal væk som følge af byggeri af et parkeringsanlæg 

under Dantes Plads, blive kørt hen? 

 

8. Er der for tiden efterspørgsel efter jord fra byggepladser? 

 

9. Er der blevet eller vil der blive udarbejdet et CO2-regnskab for byggeriet af 

et parkeringsanlæg under Dantes Plads?  

 

10. Hvor mange parkeringspladser reserveret til beboere i området vil 

parkeringsanlægget under Dantes Plads rumme?  

 

11. Kan man forudsætte, at et tilsvarende antal parkeringspladser, som 

reserveres i parkeringsanlægget under Dantes Plads til beboerne i området, 

vil blive fjernet fra gaderne i området, således at antallet af 

parkeringspladser i området til udefrakommende, fx pendlere, samlet set 

falder?  

 

12. Overordnet er der i lokaludvalget ønske om, 

 

- at der ikke etableres et parkeringsanlæg under Dantes Plads 

- at kommunen køber Dantes Plads tilbage 

- at kommunen generelt undlader at sælge jord under kommunalt ejede 

pladser o.l. til private. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

formand 

 

 

Kopi sendt til Økonomiforvaltningen. 

 


